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BROI.0012.1.3.2017 

 

 

 

Protokół nr 19/17 

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 31 maja 2017  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 31 maja 2017  2018 roku o godzinie 9:04 
 
Przewodniczący Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Pan Piotr Stanny dokonał otwarcia obrad Komisji, powitał 

wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości w osobie Pani Anny Jackowskiej  – Zastępcy 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, Pana Lecha Chymkowskiego –Naczelnika 

Biura Rady i Ochrony Informacji oraz Pana Piotra Krygiera – Naczelnika Wydziału Zarządzania, 

Administracji i Bezpieczeństwa.  

 

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 4 

osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego członkowie komisji otrzymali porządek 

obrad. Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 18/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

 i Porządku Publicznego z dnia  10 marca 2017 roku. 

5. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Włocławku z wykorzystania środków 

Funduszu Pracy za rok 2016. 

6. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału 

środków Funduszu Pracy w roku 2017.  

7. Informacja Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów.  

8. Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania 

kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu 

Włocławskiego. 

9. Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski w 2016 roku 

zadania zleconego z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania 

punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej.  

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad Komisji. 
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Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do 

proponowanego porządku obrad? Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Komisji 

stwierdził, że Komisja przyjęła porządek obrad. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu nr 18/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

 i Porządku Publicznego z dnia 10 marca 2017 roku. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do projektu protokołu 

sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego?  

Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła protokół nr 

18/17 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 10 

marca 2017 roku.  

 

5. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Włocławku z wykorzystania 

środków Funduszu Pracy za rok 2016. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

w wersji pisemnej Informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Włocławku z 

wykorzystania środków Funduszu Pracy za rok 2016 wraz z załącznikiem  przedstawiającym 

„Programy na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji 

zawodowej w PUP we Włocławku w 2016 r. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Annę 

Jackowską – Zastępcę Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku o zabranie głosu. 

Pani  Anna Jackowska – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
poinformowała, że jeśli chodzi o wydatki  Funduszu Pracy w Powiatowym Urzędzie Pracy we 

Włocławku na 31.12.2016 r. to w skład tych wydatków wchodziły zasiłki dla osób bezrobotnych, 

dodatki aktywizacyjne a także programy przeciwdziałania  bezrobociu, które stanowiły największy 

wydatek, o 6 400 135,14zł więcej niż w  roku 2015 i to była kwota 38 600 591,71 zł. Pozostałe 

wydatki z Funduszu Pracy w 2016 r. (m.in. koszty utrzymania i rozwoju systemu 

teleinformatycznego, koszty wezwań, zawiadomień, przekazywania świadczeń, koszty poradnictwa 

zawodowego, koszty kwalifikowane EFS, koszty szkolenia kadr, koszty szkoleń Powiatowej Rady 

Zatrudnienia, koszty postępowania sądowego i administracyjnego) stanowiły 2,6% ogółu 

wydatków. Ogółem wydatki poniesione na aktywizacje osób bezrobotnych wyniosły w 2016 roku 

38 600 591,71 zł.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie komisji mają pytania? 

Radny Tomasz Jezierski powiedział, że bardzo duże środki finansowe są wydatkowane na 

aktywizację bezrobotnych. Bezrobocie  w powiecie włocławskim jest bardzo duże. Natomiast 

podczas spotkań z pracodawcami radni dowiadują się, że nie ma ludzi do pracy. 

Pani  Anna Jackowska – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
poinformowała, że stopa bezrobocia w powiecie włocławskim jest wysoka. Zgodne z informacjami 

ogłoszonymi przez GUS w miesiącu kwietniu bezrobocie wyniosło 23% w powiecie ziemskim. 

Widać, ze  w powiecie ziemskim robi się z roku na rok coraz lepiej. Mimo, ze to jest duża grupa 

osób, ponad 6 500 osób z terenu powiatu ziemskiego to dochodzą głosy, że pracodawca trudno 

znaleźć osoby chętne do pracy. Działania PUP będzie motywowanie bezrobotnych, aby zobaczyli 

wartość w tej pracy. Trudno przekonać osobę bezrobotną, ze praca za najniżej wynagrodzenie jest 

bardziej wartościowa jeśli ze sfery socjalnej t a osoba ma zupełnie większe wpływy. Coraz trudnie 

znaleźć osoby do wykonywania prostych spraw. Jest grupa, które mają wyższe kwalifikacje i 

aspiracje, którym trudno znaleźć się na rynku włocławskim, ponieważ nie chciałby pracować 

poniżej swoich kwalifikacji. Kobiet a zdecydowanie trudniej znaleźć prace na rynku miasta 

Włocławek i powiatu włocławskiego.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 
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Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za rozpatrzeniem 

Informacji Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Włocławku z wykorzystania środków 

Funduszu Pracy za rok 2016 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

rozpatrzyła Informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Włocławku z wykorzystania 

środków Funduszu Pracy za rok 2016 

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Włocławku z wykorzystania środków 

Funduszu Pracy za rok 2016 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

                                                            

6. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału 

środków Funduszu Pracy w roku 2017.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

w wersji pisemnej Informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie 

rozdziału środków Funduszu Pracy w roku 2017. Do informacji została załączona uchwała nr 

1/2017 Powiatowej Rady Rynku Pracy we Włocławku z dnia 18 stycznia 2017 r. w sprawie 

wydania opinii nt. planu wydatków Funduszu Pracy na finansowanie programów na rzecz promocji 

zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej bezrobotnych oraz innych 

fakultatywnych zadań na 2017 r.  

Przewodniczący Komisji poprosił Panią  Annę Jackowską – Zastępcę Dyrektora Powiatowego 

Urzędu Pracy we Włocławku o zabranie głosu. 

Pani  Anna Jackowska – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
poinformowała, że jeśli chodzi o rozdział środków Funduszu Pracy w roku 2017 to kwota 35 314,3 

tys. zł została przydzielona na finansowanie programów na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia, 

skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej, kwotę 2329,6 tys. zł na finansowanie innych 

fakultatywnych zadań. PUP we Włocławku jest w stanie wydać kwotę 40 115 200 zł. W czasie 

między powstaniem tych materiałów a dniem dzisiejszym jednostka otrzymała dodatkowe 3 000 

700 zł w ramach rezerwy Ministerstwa Rodziny Pracy i Polityki Społecznej, czyli całość kwoty to 

ponad 43 000 000 zł.  Łączna kwota środków na inne fakultatywne zadania wynosi 2 329 600 zł.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jakieś pytania do przedłożonej informacji? 

Radny Tomasz Chymkowski zapytał, czy w przypadku niewykorzystania środków istnieje 

możliwość przesunięcia tych środków na inne działania? Czy istnieje możliwość przeprowadzenia 

konsultacji z pracodawcami w zakresie możliwości skorzystania z tych środków na jakieś konkretne 

działania byliby zainteresowani ewentualnego przesunięcia? 

Pani  Anna Jackowska – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
poinformowała, że jeśli chodzi o tematykę związaną z możliwościami przesunięcia to oczywiście 

takie możliwości będą. Na najbliższym posiedzeniu Powiatowej Rady Rynku Pracy we Włocławku, 

która odbędzie się w  przyszłym tygodniu takie przesunięcia będą dokonywane. One są w pewien 

sposób ograniczone. Środki w ramach Programów finansowanych EFS, to są środki, gdzie 

jednostka złożyła wniosek i została podpisana umowa z Wojewódzkim Urzędem Pracy. Instytucje 

wdrażające wskazuje jakie formy mogą być realizowane. I tu możliwości manewru nie ma, 

ponieważ są wskazane konkretne rzeczy. Można organizować, staże, szkolenia, przyznawać dotacje 

na działalność gospodarczą i doposaż stanowiska pracy oraz bony na zasiedlenie. Pozostałe środki z 

Funduszu Pracy nie finansowane z EFS, można przesuwać w granicach możliwości wymienionych 

w załączniku nr 1. Takie przesunięcia będą teraz dokonywane. Jeśli widać zainteresowanie 

robotami publicznymi starano się przesuwać środki na roboty publiczne, aby móc zaoferować taką 

formę. Bardzo często pracodawcy są zainteresowani różnymi formami, ale każda forma 

finansowania wiąże się  z zatrudnieniem jakiejś osoby, czy przyjęciem jej na staż lub 

zatrudnieniem. Gro umów, które zostają posiane nie dochodzą do skutku, ponieważ nie znajduje się 
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właściwa osoba. Jest takie ryzyko mimo przesunięć bo widać zainteresowanie pewnymi formami to 

i tak istnieje ryzyko, że nie zostaną one wydatkowane.  

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że pewna pula środków umieszona jest w promocji 

zatrudnienia. Radny zapytał, czy nie można w przypadku osób niezainteresowanych pracą ze 

względu na niskie wynagrodzenie  bądź jaki mają status w kontekście poborów socjalnych jest 

wystarczający. Może warto pomyśleć nad zwiększeniem środków na promocję zatrudnienia, aby ta 

osoba pojechała, zobaczyła zakład, porozmawiała z pracodawcą. Może warto przemyśleć inną 

formą aktywizacji tych ludzi.  

Pani  Anna Jackowska – Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku 
poinformowała, że jeśli chodzi o wyjazd z bezrobotnymi do zakładu to trudno powiedzieć, czy 

można to ubrać w sfinansowanie tego rodzaju wizyty  środowisku pracy. Jednostka organizuje 

giełdy pracy, często u pracodawcy. To jest spotkanie, kiedy zapraszana jest grupa bezrobotnych z 

jednym pracodawcą. On prowadzi rozmowy kwalifikacyjne i wybiera potencjalnych pracowników. 

Takie zakłady jak DGS, Drumet często występują o to, aby takie giełdy odbywały się u nich, 

ponieważ chcą ludzi zachęcić, że pokażą im jak wygląda stanowisko pracy. To jest tego rodzaju 

sposób dotarcia, czy przekonania człowieka. Te giełdy pracy wiążą się  z konkretnymi 

stanowiskami pracy z  istniejącym zapotrzebowaniem. Jeśli by chciano to poszerzyć w ramach 

promocji to jest to temat do rozważenia.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że na obrady przybył radny Zygmunt Wierzowiecki, w 

obradach uczestniczy 5 członków komisji. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 

rozpatrzeniem Informacji Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie 

rozdziału środków Funduszu Pracy w roku 2017 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

rozpatrzyła Informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału 

środków Funduszu Pracy w roku 2017.  

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału środków 

Funduszu Pracy w roku 2017. stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

7. Informacja Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

w wersji pisemnej Informację Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów. Przewodniczący Komisji poprosił Pana Piotra Krygiera – Naczelnika Wydziału 

Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa jako Powiatowego Rzecznika Konsumentów o 

zabranie głosu, czy zmieniło się coś w stosunku do lat ubiegłych.  

Pan Piotr Krygier – Powiatowy Rzecznik Konsumentów poinformował, że jeśli chodzi o 

umocowanie formalne bo to było przedmiotem dyskusji w  ubiegłym roku przy pracy nad podobną 

informacją, to nic się nie zmieniło. Zmieniło się jedynie umiejscowienie w budynku Starostwa 

Powiatowego tj. pokój. Z punktu widzenia konsumenta jest to korzystna okoliczność, ponieważ 

rzecznik urzęduje w pokoju nr 16. Tam są ograniczone warunki jeśli chodzi o bezpośrednią obsługę 

konsumentów jeśli przychodzą w większej liczbie. Od strony formalnej zaakcentował, że w 

zeszłym roku były realizowane zadania związane  dedykacją konsumencką. Miał miejsce cykl 

audycji. Tym razem w tych audycjach na nasze zaproszenie brali udział przedstawiciele innych 

instytucji związanych z szeroko pojętą ochroną konsumentów m.in.: przedstawiciel Delegatury 

Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów z Bydgoszczy, przedstawiciel Europejskiego 
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Centrum Konsumenckiego i Inspekcji Handlowej. Naczelnik zwrócił uwagę na dynamicznie 

zmieniające się otoczenie prawne, co zostało przybliżone w przedłożonej informacji.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do przedłożonej informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za rozpatrzeniem informacji 

Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

rozpatrzyła Informację Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów.  

Informacja Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

8. Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i 

reagowania kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze 

Powiatu Włocławskiego. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

w wersji pisemnej Informację Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i 

reagowania kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu 

Włocławskiego. Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi bądź pytania 

do przedłożonej informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za rozpatrzeniem informacji 

Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania kryzysowego oraz 

ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu Włocławskiego i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

rozpatrzyła Informację Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i 

reagowania kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu 

Włocławskiego. 

Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania 

kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu Włocławskiego 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

9. Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski w 2016 roku 

zadania zleconego z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej i 

funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

w wersji pisemnej Informację Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski w 

2016 roku zadania zleconego z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania 

punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej.  Przewodniczący Komisji powiedział, że tę 

problematykę Komisja rozpatruje po raz pierwszy. W ustalaniu planów pracy na rok bieżący 

komisja uznała, na wniosek Przewodniczącego Komisje, że warto się tą problematyką zająć, aby 

komisja miał świadomość i wiedze tego jak nieodpłatna pomoc prawna na terenie powiatu 
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włocławskiego w 2016 r. była realizowana. Przewodniczący Komisji poprosił Pana Naczelnika 

Wydziału Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa o przedstawienie tematu.  

Pan Piotr Krygier –Naczelnik Wydziału Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa 
poinformował, że jego spojrzenie na problem jest z dwóch perspektyw. Naczelnik został wskazany 

przez radców prawnych jako osoba świadczącą nieodpłatną pomoc prawną na terenie powiatu nie 

do końca we wszystkich procesach uczestniczy, zwłaszcza finansowych. Jeśli chodzi o sytuowanie 

punktów nieodpłatnej pomocy prawnej decydował  się przy tworzeniu tych punktów, aby 

organizować na bazie swoich jednostek. Poddano pod rozstrzygniecie zarządu, aby była zgoda na 

takie wykorzystanie jednostek z przyczyn oczywistych, ponieważ to zarząd dysponuje mieniem. Te 

punkty znajdują się w Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Lubieniu Kuj., Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Lubrańcu, w Powiatowym Zespole ds. Orzekania o 

Niepełnosprawności we Włocławku. Co do samej lokalizacji kierowano się tym, że była potrzeba 

zapewnienia dostępności dla osób niepełnosprawnych. W tych jednostkach odbywa się jakiś ruch 

osób i to może mieć wpływ na korzystanie z odpłatnej pomocy prawnej i zwiększeniem 

zainteresowania potencjalnych odbiorców. Starostwo Powiatowe we Włocławku nie spełnia 

wymogów dostępności dla osób niepełnosprawnych. Godziny funkcjonowania to godziny 

popołudniowe. Zaproponowano, aby w Lubieniu Kujawskim  ten punkt był czynny od godziny 10-

do 14, ale okazało się że wskazani adwokaci, czy radcy nie podpiszą umów dla tej lokalizacji. 

Większość świadczy pomoc prawną, bliżej Sądu we Włocławku i praktycznie gdyby powiat w 

grudniu 2015 r. nie zmienił czasu funkcjonowania to nie udało by się obsadzić tych punktów. 

Można w przyszłości rozważyć możliwość tworzenia filii, ponieważ to jest dopuszczalne. 

Wymagało to by odpowiednich porozumień z właściwymi samorządami gminnymi, ponieważ 

powiat taką bazą lokalową dysponuje. Finansowanie tych zadań jeśli chodzi o organizacje to jest to 

bardzo na niskim poziomie. Ta dotacja, która jest przeznaczona na obsługę techniczną nawet nie 

pozwalała urządzić tych punktów. Jest to dodatkowe obciążenie pracowników, którzy to wykonują. 

W  tym roku mamy 15 radców i 11 adwokatów. To jest, co miesiąc ponad 20 rachunków, obsługa 

kancelaryjna i utworzenie harmonogramu zajmuje dużo czasu.  W tych punktach nie ma drukarek. 

Z punktu powiatu zadanie zostało zrealizowane na tyle ile mogło być. Pewnie można byłoby to 

zrobić lepiej, ale wymagałoby to współpracy z samorządami gminnymi.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radna Anna Kozłowska powiedziała, że nie wiele ile osób z terenu Gminy Boniewo korzysta z 

usług nieodpłatnej pomocy prawnej. W Urzędzie Gminy w Boniewo na potrzeby urzędu zatrudnia 

prawnika jeden w dzień w tygodniu i gro mieszkańców przychodzi po pomoc do tego prawnika. 

Urząd informuje o możliwości skorzystania z punktów nieodpłatnej pomocy prawnej, ale 

mieszkańcy uważają, że te punkty znajdują się w  zbyt dużej odległości od Boniewa. Wynika to z 

przyzwolenie Wójta.  

Naczelnik Wydziału Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa powiedział, że karta informacji 

nie jest personalizowana.  

Radny Tomasz Jezierski powiedział, że informacja jest przedstawiona w sposób szczegółowy.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że radcowie prawni zatrudniani w urzędach, jednostkach 

organizacyjnych udzielają wielokrotnie nieodpłatnych pomocy prawnych dla mieszkańców. 

Przewodniczący Komisji stwierdził że jest to wyczerpująca informacja. Przewodniczącego 

zainteresowała kwestia funkcjonowania nieodpłatnych punktów prawnych w kontakcie realizacji 

zadań ustawowych. Pewna ocena funkcjonowania zawarta została w IX  punkcie informacji pod 

nazwą „Uwagi końcowe”. Przewodniczący Komisji przytoczył, co Starosta chciał przekazać 

komisji: „(..).Nie ulega wątpliwości, że do optymalnego poziomu realizacji tychże zadań należało 

podjąć szereg dodatkowych działań np. zmianę godzin funkcjonowania punktów, lepszego 

wyposażenia i innych działań.” Szczególnie o tych dwóch pierwszych mówił naczelnik. Może 

warto byłoby wprowadzić zmiany, które by zoptymalizowały obszary działania nieodpłatnych 

punktów pomocy prawnej. Naczelnik zechciał powiedzieć o możliwościach czasowych 

zatrudnionych w punktach adwokatów i radców. W miarę możliwości czasowych godzą się  na to 

by taką pomoc świadczyć. Trzecią ważną informacją jest, że w zakresie funkcjonowania Wydziału 

Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa w realizacji zadania wiąże się ze znacznym 
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dociążeniem stanowiska pracy bez żadnych innych zmian. Przewodniczący Komisji myśli, że w 

tym zakresie warto byłoby, aby osoby decyzyjne, które mają możliwości kreowania pewnej polityki 

w tym zakresie powinny jakąś analizę raz jeszcze przeprowadzić i podjąć stosowne zadania. 

Przewodniczący Komisji nie ukrywa, że miałby kilka pytań i chciałby je skierować do Pana 

Starosty, który konsekwentnie nie uczestniczy w obradach komisji Administracji, Bezpieczeństwa i 

Porządku Publicznego. Przewodniczący Komisji myślał, że zada je Panu Wicestaroście, ale też jest 

to niemożliwe. W zakresie finansowym Przewodniczący Komisji miał nadzieje, że porozmawia z 

Panią Skarbnik, ale niestety żadnej z tych 3 osób nie ma. W związku z tym Przewodniczący 

Komisji nie chciałby ich adresować do Pana Naczelnika Wydziału Zarządzania, Administracji i 

Bezpieczeństwa. Należy to pozostawić na tym etapie na jakim jest. Przewodniczący Komisji 

podziękował za zaangażowaniem Panu Naczelnikowi, ponieważ Przewodniczący był świadkiem jak 

Naczelnik był mocno zaangażowany w tworzenie, uruchamianie, punktów nieodpłatnej pomocy 

prawnej i wierzyć, że przynajmniej część wniosków po rocznym funkcjonowaniu nieodpłatnych 

punktów pomocy prawnej zostanie zrealizowanych w taki sposób, żeby jakoś obsługa mieszkańców 

tym zakresie była jeszcze lepsza. Należy pamiętać o tym, że punkty nieodpłatnej pomocy prawnej 

nie obsługują kompleksowo w zakresie prawnym i nie obsługują wszystkich. Są to wytypowane 

grupy osób, dla których te informacje prawne wyspecjalizowane osoby, adwokaci, radcowie prawni 

przekazują.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy maja pytania? 

Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że przychylił się do tego, aby dostępność do tych 

nieodpłatnych punktów pomocy prawnej była większa w powiecie włocławskim. Punkty są czynne 

od poniedziałku do piątku w związku z tym radny zaproponował, aby zrobić filie w innych gminach 

i na pomocy porozumień z samorządami gminnymi te porady mogłyby być w różnych dniach 

udzielane w kolejnych miejscowościach, aby ułatwić mieszkańcom dostęp do tych punktów. 

Najlepszym rozwiązaniem, aby te punkty były czynne w dni targowe poszczególne miejscowości  

we wcześniejszych godzinach. Radcowie prawni nie muszą być, aż tak mocno wykwalifikowani. 

Można zaproponować taką pracę młodym prawnikom, którzy są ambitni i będą pomagać 

społeczeństwu w rozwiązywaniu ich problemów. Godziny popołudniowe są odpowiednie dla 

mieszkańców Lubrańca, Lubienia Kujawskiego są odpowiednie, ale należy pamiętać, że większość 

mieszkańców powiatu stanowią mieszkańcy wsi i należy to wziąć pod uwagę. Według radnego filie 

powinni znajdować się w poszczególnych gminach. Każdy wójt/burmistrz będzie się starał pomóc  

w tym zadaniu, aby dbać o swoich mieszkańców.  

Naczelnik Wydziału Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa powiedział, że jeśli chodzi o 

osoby świadczące nieodpłatną pomoc prawną to tak jak zostało wskazane w informacji, to powiat 

ani Starosta nie ma najmniejszego wpływu na dobór tych osób w ramach pomocy świadczonej 

przez radców i adwokatów. Izby wskazują konkretne osoby a obowiązkiem powiatu jest zawieranie 

z nimi umów. Nie zawsze muszą je zawierać. W zeszłym roku było żądanie przez administracje 

Wojewody Kujawsko -Pomorskiego danych osób, które zostały wskazane a nie zarwały umowy. To 

było efektem tego, że w zeszłym roku było dużo osób zgłoszonych, a praktycznie mało osób 

chciało świadczyć to nieodpłatną pomoc prawną poza miastem Włocławkiem. Druga sprawa to 

wyłączanie pomieszczeń prze okres 4 godzin z funkcjonowania placówek. W Lubieniu Kujawskim 

w zeszłym roku próbowano to zrobić w godzinach przedpołudniowych. Pokrywało się to z czasem 

funkcjonowania placówki okazało się, że pomimo inicjatywy punkt był nieobsadzony, ponieważ ani 

jedna osoba nie chciała podpisać umowy. Oczywiście można to było przeforsować zwrócić się do 

izby, aby wskazała w  innym trybie radców, ale nie wiadomo, czy tędy droga. Jeśli chodzi o gminy 

to powiat powinien być otwarty i jeśli będą inicjatywy ze strony samorządów gminnych to nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby w  odpowiednim czasie zawierać porozumienia przy następnym 

zawieraniu umów na kolejny rok tj. na przełomie lipca-sierpnia rozważyć możliwość i jeśli te 

podmioty będą zainteresowane współpracą. To wszystko wiąże się z finansowaniem, a powiat ma 

dość małe środki. Z praktycznego punktu widzenia w Lubieniu Kujawskim jednostka funkcjonuje 

do godziny 15:30-16:00, ktoś musi przyjść i otworzyć i zamkną jednostką. Nie zawsze radca 

dojedzie na godzinę 16:00 z Włocławka, ponieważ są korki, inne zdarzenia losowe. Ktoś musi 

poczekać i to jest pewna uciążliwość dla jednostki, aby zapewnić obsługę po godzinach. To 
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wszystko może być wynikiem woli samorządów i popisywanych porozumień. Te 3 punkty, które 

przysługują z ustawy, można podzielić na filie, aby ułatwić mieszkańcom dostęp do tych punktów.  

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za rozpatrzeniem 

informacji Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski w 2016 roku zadania 

zleconego z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania punktów udzielania 

nieodpłatnej pomocy prawnej i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

rozpatrzyła Informację Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski w 2016 roku 

zadania zleconego z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania punktów 

udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej. 

Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski w 2016 roku zadania 

zleconego z zakresu udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania punktów udzielania 

nieodpłatnej pomocy prawnej stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 

10. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Nie było żadnych spraw. Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z wyczerpaniem 

dzisiejszego porządku obrad komisja zrealizowała plan pracy Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za I półrocze 2017 r.   Tryb przekazywania materiałów 

przez jednostki, które są do tego zobligowane, zobowiązane i rozpatrywanie ich przez komisję 

przebiega zgodnie z przyjętym planem pracy. Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim, 

którzy przyczyniają się do takiego stanu rzeczy.  

 

 

11. Zakończenie obrad. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa                          

i Porządku Publicznego w dniu 31 maja 2017 roku o godzinie 10:00  dokonał zamknięcia obrad 

Komisji.                                                                                              

 
                                                                                  Przewodniczący Komisji  Administracji,       

   Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

                                                                                                                                                    

                                 Piotr Stanny  
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
 

Marta Szarecka………………………….. 


